
آغاز ثبت نام ١٢ مدل 
خودروی وارداتی؛ متقاضیان 

۳ روز فرصت دارند

متقاضیان خودروهــای وارداتی که در مرحله اول ثبت نام  کــرده بودند، از امروز 
)چهارشنبه( به مدت سه روز فرصت خواهند داشت تا از میان ١١ مدل خودروی 
وارداتی عرضه شده در هفتمین دوره عرضه خودروهای وارداتیِ دارای مجوز، سه 
اولویت خود را انتخاب کنند.به گزارش ایســنا، پس از گذشت دو هفته از اجرای 
مرحله ششــم ثبت نام خودروهای وارداتی برای متقاضیان خودروهای وارداتی، از 
صبح امروز چهارشنبه )١٣ دی ماه(، سایت سامانه یکپارچه خودروهای وارداتی با 
عرضه ١٢ محصول برای متقاضیان بازگشایی شد تا متقاضیان خودروهای وارداتی 
که در مرحله اول ثبت نام  این خودروها در اسفند ماه سال گذشته با بلوکه کردن 
۵۰۰ میلیون تومان در حساب وکالتی خود ثبت نام کرده و نوبت دهی شده بودند، 
برای ثبت درخواست خودرویی خود از میان ١٢ محصول عرضه شده، اقدام کنند.

ســامانه یکپارچه عرضه خودروهای وارداتی برای متقاضیان از امروز چهارشــنبه 
)١٣ دی مــاه( تا ســاعت ٢٣:۵۹ روز جمعه )١۵ دی ماه( در دســترس خواهد 
بود تا متقاضیان ســه اولویت از سبد محصولات اعلامی در هفتمین دوره عرضه 
خودروهای وارداتیِ دارای مجوز اقدام کنند.در این دور از عرضه خودروهای وارداتی 
هفت خودروی وارد شده ی دارای قیمت قطعی در مبادی ورودی و همچنین پنج 
خودروی وارد شده ی دارای قیمت  علی الحساب در مبادی ورودی برای مشتریان 

عرضه شده است.

در حاشــیه نشســت رؤســای 
پارک های علم و فنــاوری از دو 
رونمایی  دانش بنیــان  محصول 

شد.
به گزارش ایسنا، نشست رؤسای 
پارک های علم و فناوری با حضور 
دکتر محمدعلی زلفی گل؛ وزیر 
علــوم، تحقیقات و فناوری و ۵۴ 
نفر از رؤســای پارک های علم و 
فنــاوری در وزارت علوم برگزار 

شد.
در حاشــیه این نشســت از دو 
محصول رونمایی شــد.محصول 
اول تولیدشــده از ســوی یکی 
مســتقر  فناور  از شــرکت های 

در پــارک علم و فناوری امیرکبیــر با عنوان »پودر 
بندآورنــده خــون« بوده اســت.تاکنون ســالانه 
٢۵میلیون دلار از این محصول وارد کشــور می شد. 
این محصول تنها در کشــور امریکا تولید می شود و 

بــا تولید آن از  خروج ۵ میلیون دلار ارز از کشــور 
جلوگیری می شود.قیمت محصول ایرانی ٢٣۰ هزار 
تومان و قیمت نمونه خارجــی ۴٢۵ هزار تومان یا 
۸ و نیم دلار اســت.میزان تقاضای این محصول در 
کشــور ٣ میلیون و ۵۰۰ هزار در سال است.میزان 

فروش این محصول ٢ و نیم میلیارد 
تومان از ابتدای ســال جاری بوده 
است.این شرکت ٢۰ میلیارد تومان 
برای خط تولید هزینه کرده اســت.

محصــول دوم دســتاورد یکــی از 
شرکت های فناور مستقر در شهرک 
علمی و تحقیقاتی اصفهان است.این 
محصول فلز خالص کبالت )خلوص 
۸/۹۹( اســت.قیمت تمام شده این 
محصول کیلویی ۴ میلیون تومان و 
قیمت نمونه واردشده تقریبا کیلویی 
۶ میلیون تومان اســت.هزینه برای 
خط تولید ایــن محصول ١۵ تا ٢۰ 
میلیارد تومان بوده اســت.در سال 
٣۰۰ تن از این فلز به کشــور وارد 
می شــود و در ســال ٣ تا ۶ تن تولید داخل داریم.

با تولیــد این محصول از ٣۰ میلیون دلار خروج ارز 
از کشور جلوگیری می شود.ابعاد شمش تولید شده 

دارای ضخامت ٣ تا ۵ میلی متر است.

عضــو هیات علمی دانشــگاه الزهــرا )س( نگرانی 
نهاد تنظیم گر از تهدیدهای توســعه حوزه رمزارزها 
را ریشــه به رســمیت نشــناختن و بی توجهی به 
فرصت های آن دانست و گفت: برای رفع این مشکل 
لازم است شــفافیت و نظارت پذیری در این حوزه 
ایجاد شود و فعالین رســمی این حوزه در بستری 
شــفاف و رصدپذیر فرصت توســعه پیــدا کنند.به 
گزارش ایسنا، محمدسعید شادکار عضو هیات علمی 
دانشــگاه الزهرا )س(، در نشســت »سیاستگذاری 
رمزارزهــا و رمزدارایی ها و جایگاه آن در نظام ارزی 
کشــور« اظهار کرد: حوزه رمزارزهــا به طور حتم 
تهدیدها و فرصت های متعددی را برای اقتصاد ایران 
به همــراه دارد. از جمله تهدیدهــا می توان به فرار 
سرمایه، پولشویی و تقلب، تضعیف حکمرانی پولی 
و اثرگذاری نامطلوب بر بازار ارز اشاره کرد؛ که البته 
این موارد بالفعل نیست و در صورت مواجهه صحیح 
قابل مدیریت است.وی افزود: از مهمترین فرصت ها 
در حوزه رمزارز نیز استفاده از نوآوری های این حوزه 
در رفــع چالش های مبادلات خارجی اســت.عضو 
هیات علمی  دانشــگاه الزهرا با بیان این که در حال 
حاضر از فرصت های این حوزه به درســتی استفاده 
نشــده و تدابیر مطلوبی برای مقابله با تهدیدها در 
دستورکار قرار نگرفته است گفت: من فکر می کنم 
این وضعیت ناشــی از تــرس و نگرانی جدی نهاد 
تنظیم گــر در این حوزه اســت که ریشــه در عدم 

شناخت و رصد این حوزه دارد.   مسئله اصلی برای 
کنترل تهدیدها و استفاده از ظرفیت ها غلبه بر ترس 
و نگرانی نهاد تنظیم گر است. برای این مهم نیز لازم 
است شــفافیت و نظارت پذیری در این حوزه ایجاد 
شود و فعالین رسمی این حوزه در بستری شفاف و 
رصدپذیر فرصت توسعه پیدا کنند.به گفته شادکار،  
تنظیم گری و ساماندهی اگر به درستی انجام شود 
میتواند نگاه توسعه ای را نیز به همراه داشته باشد. در 
فضایی منظم و قاعده مند امکان توسعه نوآوری در 
این حوزه فراهم می شود. پیشنهاد من به اعضای این 
حوزه و تنظیم گران به طور خاص بانک مرکزی این 
اســت که برای عبور از وضعیت ترس و جهل فعلی، 
ایجاد یک بســتر برای همکاری با فعالین این حوزه 
را در دســتورکار قرار دهد.بنابراین گزارش، نشست 
»سیاستگذاری رمزارزها و رمزدارایی ها و جایگاه آن 
در نظام ارزی کشــور« ١٢ دی ماه ١۴۰٢، با حضور 
جمعی از اساتید و صاحبنظران و فعالان این حوزه 
با میزبانی »پژوهشکده امور اقتصادی وزارت اقتصاد« 
برگزار شد. این نشست، پنجمین نشست تخصصی 
از دهمین همایش ســالانه اقتصاد مقاومتی بود که 
در بازه آبان تا اســفندماه ســال جــاری با موضوع 
»حکمرانی ارزی؛ ثبات و رونــق اقتصادی« برگزار 
شد. در پنجمین نشست از این همایش فرصت ها و 
تهدیدهای مواجهه با پدیده رمزارزها و رمزدارایی ها 

برای اقتصاد ایران مورد بحث و بررسی قرار گرفت.
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شورای رقابت با هدف افزایش انسجام و سرعت تنظیم گری انجام داد

دستورالعمل قیمت گذاری 
خودرو اصلاح شد

شورای رقابت با اکثریت آراء حاضران، دستورالعمل مصوبه ۵۴٣ تنظیم 
بــازار خودرو را برخلاف گمانه زنی ها و بر اســاس نقش دهی پررنگ تر 
به وزارت صنعت، معدن و تجارت به عنوان سیاســت گذار و تنظیم گر 
فنی این صنعت، اصلاح کرد.سپهر دادجوی  توکلی- سخنگوی شورای 
رقابت - در گفت وگو با ایســنا، با اشاره به اصلاحات صورت گرفته در 
دســتورالعمل قیمت گذاری خودروها در جلســه ۶٣٢ روز گذشته ی 
این شــورا )سه شنبه ١٢ دی ماه(، اعلام کرد که اعضای شورای رقابت 
چهار اصلاح درباره فرآیند محاســبه و ابلاغ قیمت ها، مشمولان قانون 
حمایت از خانواده و جمعیت و دارندگان خودروهای فرســوده، سامانه 
یکپارچه و اختیار پیشــنهاد برای تنظیم بازار بر اساس کف عرضه، را 
در دســتورالعمل ۵۴٣ اجرا کردند.ابلاغ قیمت  خودرو به وزارت صمت 
واگذار شدوی تاکید کرد: براســاس این اصلاحات، از این پس نظارت 
شــورا درباره محاسبه و ابلاغ محاسبه، پســینی بوده و وزارت صمت 
مکلف است قیمت های محاسبه شــده توسط سازمان حمایت را راساً 
ابلاغ کند؛  چنانچه شــورای رقابت در نحوه ی اجرا، شاهد ایراد باشد، 
ورود خواهد کرد.ســخنگوی شورای رقابت خاطرنشان کرد: همچنین 
از ایــن پس، عرضه کنندگان خودرو مکلف انــد در زمان انعقاد قرارداد 
فروش خودرو به مشــتریان، اطلاعات مربوط به خــودرو و خریدار را 
در ســامانه یکپارچه عرضه ثبت کنند و نظارت و سیاســت گذاری در 
این خصوص با وزارت صمت اســت. این بنــد جایگزین بند ۵ ماده ۵ 
دســتورالعمل می شود و ماهیت عرضه و کارکرد سامانه به اقتضا تغییر 
خواهد کرد.دادجوی  توکلی ادامه داد: همچنین بندی به دستورالعمل 
اضافه شده که براســاس آن، وزارت صمت می تواند پیشنهادی جهت 
خروج برخی خودروها از شــمول ضابطه قیمتی ماده ٣ و شرایط طرف 
تقاضای موضوع ماده ۴ دســتورالعمل، بــا تعیین کف مقدار عرضه به 
شــورا ارائه دهد و شورا پس از بررســی در این مورد، اعلام رای کند؛  
هدف این بند کاهش دامنه قیمت گذاری اســت.این مقام مســئول در 
شورای رقابت خاطرنشــان کرد: وفق مصوبه اخیر، تحلیل متخصصان 
بــر برونداد موثــر این دســتورالعمل به عنوان یکی از شــاخص های 
تنظیم این بازار صحه گذاشــته که گام های موثری بوده اســت؛ لکن 
همچنان این بازار انحصاری و از درجه تمرکز بالایی برخوردار اســت.

به دنبال رفع ناترازی بانک ها و انضباط مالی

یک موسسه اعتباری دیگر 
تا پایان سال منحل می شود

پس از انحلال موسسه های اعتباری توسعه و نور در ماه های گذشته، 
وزیر اقتصاد از انحلال یک موسســه اعتباری دیگر تا پایان سال خبر 
داده اســت.به گزارش ایســنا، ناترازی بانک ها کــه از ابتدای دولت 
سیزدهم، مورد تاکید مســئولان اقتصادی بوده، در ماه های گذشته 
وجهــه جدیدی به خود گرفته و در حالی که ناترازی بانک ها یکی از 
علل رشــد نقدینگی و تورم اعلام شده، به دنبال اقداماتی هستند که 
فرآیند اضافه برداشــت بانک ها را متوقف کرده و به بانک های ناتراز 
هم سروســامان دهند.به گفته کارشناســان اقتصادی، شاخص های 
کلان اقتصادی متاثر از تحریم  و رکود، پرداخت ســود ســپرده بالا 
در بــازه ١٣۹٢ تا ١٣۹۶ که همچنان به صــورت خفیف ادامه دارد، 
همچنین ناکارآمدی بانک ها در اعتبارســنجی مشتریان، در ناترازی 
بانک ها و اضافه برداشتشان از بانک مرکزی در این سال ها موثر بوده 
است.ایجاد انضباط مالی با مهار ناترازی های بانکیسید ابراهیم رئیسی 
چندی پیش با انتقاد از ناترازی حســاب بانک ها یا اضافه برداشت از 
بانک مرکزی، گفت: این کار باید کنترل شــود. تلاش بانک مرکزی 
هم کنترل موسســاتی اســت که باید انضباط مالی داشته باشند و 
اضافه برداشت نکنند. موسســاتی که انضباط مالی نداشته یا اضافه 
برداشت داشــته باشند، موجب تورم می شــوند. دولت تلاش کرده 
اســت که علل ایجاد تورم را کنتــرل و مدیریت کند. بانک مرکزی، 
بانک ها و موسســات مالــی برای ایجاد انضبــاط مالی تلاش کنند.

رئیســی همچنین به تازگی در اجلاس سالانه مجمع عمومی بانک 
مرکــزی تاکید کرد کــه مهــار ناترازی های بانکــی و کاهش این 
ناترازی ها مورد تاکید جدی اســت، بالاخره این ناترازی ها هم شما 
را رنــج می دهد و هم نوســانات جدی و مشــکلات ایجاد می کند 
لذا ناترازی بانکی مســئله مهمی اســت که بایــد برایش فکر کرد.

گزیده خبر

رونمایی از ٢ محصول دانش بنیان در وزارت علوم

رهبر معظم انقلاب در دیدار هزاران نفر از مداحان اهل بیت)ع(

امروز »غزه« نبض دنیای اسلام است
ریس اداره راه و شهرسازی شهرستان خبر داد

آغاز عملیات آماده سازی سایت نهضت 
ملی مسکن در سوسنگرد

تزریق ٢٢۰۰ میلیارد تومان برای نوسازی بافت های 
فرسوده

ایسنا/خوزستان رییس اداره راه و شهرسازی سوسنگرد از آغاز عملیات آماده سازی سایت نهضت 
ملی مسکن در شهر سوسنگرد خبر داد.مهدی جلالی در گفت و گو با ایسنا با اشاره به ضرورت 
اجرای طرح نهضت ملی مسکن در این شهرستان اظهار کرد: از ابتدای ثبت نام طرح نهضت ملی 
مسکن تاکنون بیش از ۶ هزار و ۹۰۰ نفر در شهرستان ثبت نام کرده اند که از این تعداد ۴ هزار 
و ۸۵۰ نفر از متقاضیان حائز شرایط )سه استعلام سبز( هستند.وی از آغاز عملیات آماده سازی 

سایت نهضت ملی مسکن در شهر سوسنگرد خبر داد....

طلای ٢١۰۰ دلاری در راه است

»عاطفه« چهرهِ پر هیبت آن مرد سپاهی
تامین ۹ میلیارد یورو تجهیزات نفتی از طریق دانش بنیان ها
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فعالان رمزارزها باید در بستری شفاف و رصدپذیر توسعه پیدا کنند
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گزیده خبر

»عاطفه« چهرهِ پر هیبت آن 
مرد سپاهی

هر چه به سیزدهم دی نزدیک تر شدیم، صدای »هرگز«های حاج قاسم بلندتر از گذشته 
در شــهر طنین انداز شد. این روزها بیلبوردهای شهر و تابلوهای نصب شده در واگن های 
مترو و اتوبوس های شــهر فرازی از وصیت نامه اش را مقابل چشم شهروندان و مسافران 
تهرانــی قــرار داد. »هرگز«هایی که خواننده را تا دقایقی به ژرفای اندیشــه فرو می برد 
و ایــن ســوال را در ذهن به وجود می آورد که مگر در پشــت چهــره پر هیبت آن مرد 
ســپاهی، می توان دریایی از عاطفه یافت؟به گزارش ایسنا، امروز سیزدهم دی چهارمین 
سالروز به شهادت رسیدن سردار سرلشکر قاسم سلیمانی در سال ۱۳۹۸ است.فرماندهی 
ســپاه قدس را به مدت ۲۲ ســال از ۱۵ بهمن ۱۳۷۶ تا ۱۳ دی ۱۳۹۸ بر عهده داشت 
و با ســاماندهی جبهه مقاومت در عراق، لبنان و ســوریه، محور جبهه مقاومت در شرق 
مدیترانه را با همکاری هم رزمانش طرح ریزی و اجرا کرد.بیش از ۴۰ ســال کار اطلاعاتی 
و نظامی کرد و علاوه بر بنیانگذاری محور مقاومت اســلامی بساط سفاکان داعشی را در 
عراق و سوریه در هم پیچید و پایان داعش را در هر دو کشور اعلام کرد و خبر آن را در 
ســی ام آبان ۱۳۹۶ در نامه ای مفصل به اطلاع مقام معظم رهبری رساند.قاسمِ مهربان یا 
خشمگین تصویر به یادگار مانده از حاج قاسم در کادر عکس ها، دو چهره کاملا متفاوت 
از او را ثبت کرده اســت. یک تصویر نهایت مهربانی و رافت و دیگری غلظت خشــم و 
هیبت زیاد را. حاج قاسم هنگام راز و نیاز با معبود، در بین مردم، در میان هم رزمان و در 
کنار فرزندان شهدا متواضع و بشاش بود و از ته دل می خندید اما در اتاق طرح و برنامه 
عملیات های نظامی، در وسط میدان نبرد و هنگام رویارویی با جبهه کفر و مزدوران آنها، 
خشمناک و ویران گر بود.با تصویرسازی از هر دو چهره حاج قاسم در ذهن، ناخداگاه اولین 
اءُ عَلیَ  َّذِینَ مَعَهُ أشَِدَّ ِ وَال دٌ رَسُولُ اللَّ فرازِ آیه ۲۹ سوره فتح به ذهن خطور می کند. »محَمَّ
ارِ رُحَمَاءُ بیَْنَهُمْ« اما کسی چه می داند که در ورای آن چهره پر هیبت و پر جذبه، قلبی  الکُْفَّ
مهربان و رئوف وجود داشت که پرده از ژرفای احساس حاج قاسم بر می داشت.بهمن ماه 
۹۹ برای اولین بار نامه ای از ســردار شهید به فرزندش منتشر کرد که در آن حاج قاسم 
اسَرار نهان در اعماق وجودش را هویدا کرد. احساس مستتر در جملات این وصیت نامه به 
خوبی گویای عشقی است که حاج قاسمِِ سپاهی به مردم و فرزندان وحشت زده فلسطینی 
و لبنانی و ســوری و عراقی داشــت.او نامه اش را اینگونه آغاز کرد: »آیا این آخرین 
سفر من است یا تقدیرم چیز دیگری است که هر چه باشد، در رضایش راضی ام.

در این ســفر برای تو می نویســم تا در دلتنگی های بدون من، یادگاری برایت 
باشد. شاید هم حرف به درد بخوری در آن یافتی که به کارت آید.

۲ انفجار در نزدیکی گلزار 
شهدای کرمان

کرمان-روز گذشته صدای انفجاری که منتهی به گلزار شهدای کرمان است شنیده 
شــد.خبرگزاری مهر، گروه استان ها: بعد از ظهر چهارشــنبه صدای انفجاری در 
مسیری که منتهی به گلزار شهدای کرمان است شنیده شد، مسؤولین گلزار شهدا 
بیان کردند که صدا مربوط به انفجار چند کپســول گاز بوده است. این انفجار در 
ابتدای طریق الشــهدا و در نزدیک مسجد صاحب الزمان روی داده است. جمعیت 
حاضر در آرامش هســتند و مســؤولان مربوطه در حال نظارت بر حادثه هستند. 
مصدومان در حال انتقال به بیمارستان های کرمان بوده و مسیر گلزار شهدا بسته 
شــده است.به دلیل ازدحام در حدود ۲۰ نفر مصدوم شده اند، همچنین مسؤولان 
گلزار شــهدای کرمان از مردم حاضر در گلزار درخواســت دارند تا سریعاً گلزار را 
تخلیه کنند.مدیرعامل جمعیت هلال احمر کرمان می گوید تاکنون جمعیت هلال 
احمــر ۵۰ مصــدوم را از محل حادثه انتقال داده اســت.رئیس مرکز فوریت های 
پزشکی کرمان گفت: تا این لحظه ۲۰ شهید و بیش از ۲۰ مصدوم به بیمارستان 

انتقال داده ایم

رهبر معظم انقلاب در دیدار هزاران نفر از مداحان اهل بیت)ع(

امروز »غزه« نبض دنیای اسلام است
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حضرت فاطمه زهرا)س( را 
پایه گــذار جهاد تبیین خواندند و تأکید کردند: مداحان 
و ســتایش گران مکتب اهل بیت با تأسی به این سنت 
نورانــی و درس بــزرگ فاطمی، جهاد تبییــن را با دو 
شــاخص »توانایی برانگیختن دل ها و حرکت آفرینی« و 
»جهت گیری درست و دقیق« وظیفه اصلی خود بدانند و 
در مسائل و قضایای مهم روز مانند انتخابات به مجاهدت 
و روشــنگری بپردازند.به گزارش ایسنا، حضرت آیت الل 
خامنــه ای صبح امروز در دیدار هــزاران نفر از مداحان 
اهل بیت)ع( و شــاعران آیینی، با تبریک عید ســعید 
ولادت حضرت صدیقه طاهره)س(، میلاد امام خمینی 
را بــه عنوان پرچمدار جهاد فاطمی تبریک گفتند و در 
ســالروز شهادت سردار ســلیمانی، یاد »حاج قاسم« را 
گرامی  داشتند.ایشــان »جهاد تبیین« را از خصوصیات 
بسیار برجسته حضرت فاطمه)س( برشمردند و با اشاره 
به خطبه های مشهور آن حضرت گفتند: انتظام فکری، 
منطق قوی، اســتحکام لفظ، زبــان فاخر و زیبایی های 
ادبی، خطبه های مملو از معارف و حقایق حضرت صدیقه 
کبــری)س( را هم ردیف بهترین خطبه های نهج البلاغه 
قرار داده و بزرگان اهل بلاغت را به حیرت انداخته است.

رهبر انقلاب با اشــاره به ادامه ســنت پرعظمت جهاد 
تبییــن در زبان ائمه اطهار و خطبه های اهل بیت و نیز 
اشعار شاعران درجه یک عرب زبان، افزودند: در تداوم این 
مســیر، در دوران ما امام خمینی پرچم جهاد تبیین را 
برافراشت و با زبان و منطق و برانگیختن ملت، حکومت 
فاسدِ ننگینِ دیکتاتوریِ سلطنتیِ ارثی را ازاله و حکومت 
مردمی و اســلامی را برپا کرد که ایــن واقعه تاریخی، 
اهمیــت و ظرفیت بی مانند »جهاد تبیین« را آشــکار 
می کند.حضــرت آیت الل خامنه ای جایــگاه و ظرفیت 
حقیقی مداحــی را ادامه دادن راه منورِ مجاهدانِ عرصه 
تبیین از زمان ائمه تاکنون دانستند و گفتند: هنر مداحی 
و مقوله هیأت که محورش مداح است و واعظ نیز در کنار 
او، جزو مهمترین بخش های قدرت نرم جامعه اسلامی 
است.ایشان قدرت نرم را نافذتر و موثرتر از قدرت سخت 
خواندند و گفتند: به همین علت است که امریکا با وجود 
همه سلاح های پیشــرفته، در عرصه هایی مانند رسانه،  
هنر، ادبیات و سینما بیشترین سرمایه گذاری را می کند.

رهبر انقلاب اثر قدرت سخت را مقطعی و از بین رفتنی 
برشمردند و با اشاره به فرار مفتضحانه امریکا از افغانستان 
و نفرت عمیق مردم عراق از کاخ سفید، افزودند: قدرت 
سخت نتوانست حضور آمریکا را در این دو کشور ماندگار 
و موفق کند اما قدرت نرم توانسته است گروهی بظاهر 
در اقلیت مانند مردم فلسطین را در کانون توجه دنیا قرار 
دهد که این، بخاطر مظلومیت، صبوری و ایستادگی مردم 

فلسطینی است.ایشــان معارف اسلامی، منطق قرآن و 
»معارف، مصائب و تاریخ اهل بیت« را محتوای اصلی کار 
مداحی برشمردند و گفتند: توقع این است که این محتوا 
با بهترین زبان و بهترین شیوه و با همان خصوصیاتی که 
در تاریخ جهاد تبیین وجود داشــته، به مردم ارائه شود.

رهبر انقلاب، تکیه جمهوری اســلامی به قدرت نرم را 
راهبرد اصلی کشور در ۴۵ سال اخیر خواندند و گفتند: 
به »داشــتن تسلیحات پیشرفته منطبق با نیاز کشور و 
موثر در مقابل توانایی دشــمنان«، باور داریم اما اعتقاد 
عمیــق داریم که قدرت نرم یعنی »تســلیحات فکری، 
زبانی و منطقی« قوی موثرتر اســت و باید گســترده تر 
شود.رهبر انقلاب، »توانایی برانگیختن و ایجاد حرکت« 
و »هدف گیری درست و دقیق« را دو شاخص مهم برای 
سنجش جهاد تبیین دانستند و گفتند: در جهاد تبیین 
علاوه بر قدرت تکان دادن دل ها و حرکت آفرینی، دقت 
در هدف گیری خیلی مهم اســت چرا که گاهی مثلًا در 
شرایط نیاز دنیای اسلام به اتحاد، بی دقتی باعث ایجاد 
اختلاف و شکاف می شود.ایشان با تحسین رشد علمی 
جامعه مداحان در مقایسه با گذشته، مداحان را به دقت 
در فهم عمیق و بیان معارف دینی توصیه مؤکد کردند 
و افزودند: جامعه مداحــی امروز جامعه ای بلندمرتبه و 
متعالی اســت و انتظار از آن، انتقال دقیق معارف دینی 
با ابراز بســیار ممتاز مدح و مرثیه است.حضرت آیت الل 
خامنــه ای مداحان را به انــس مضاعف با کتب حدیث، 
خطبه های معارفی و حرکت آفرین نهج البلاغه و دعاهای 

صحیفــه ســجادیه فراخواندند و گفتنــد: در صحیفه 
ســجادیه که پدیده ای عجیب در مکتب اهل بیت است، 
امام سجاد علیه السلام، برای مرزداران اسلام دعا می کنند 
که امروز مرز و نبض تپنده دنیای اســلام »غزه« است.

ایشــان افزودند: مردم غزه امروز نــه فقط در برابر رژیم 
صهیونیســتی بلکه در مقابل دنیای کفــر و طاغوت و 
استکبار و آمریکا ایستاده اند و اینکه رئیس جمهور آمریکا 
صریحاً می گوید من صهیونیســت هستم، یعنی همان 
خباثت و اهداف پلید صهیونیست ها در او نیز وجود دارد.

رهبر انقلاب یکی از وظایف مجاهدان تبیین را شناخت 
و تبیین مسائل روز از جمله مسئله غزه و دشمنی های 
بدخواهان دانســتند و افزودند: باید در مقابل تبلیغات 
دروغین آمریکا و دنباله روهای آن علیه اســلام و نظام 
اســلامی سینه ســپر کنیم.ایشــان انتخابات پیشِ رو 
را عرصــه مهم دیگــر برای جهاد تبییــن خواندند و با 
تأکید بر ضرورت نقش آفرینــی در مقابل یأس پراکنان 
و القاءکننــدگان بی فایده گی انتخابــات گفتند: برخی 
می خواهنــد انتخابات و حضور مــردم که اثبات تحقق 
مردم ســالاری دینی اســت ضعیف و نامناسب باشد تا 
حرف و ایده امام بزرگــوار و وعده الهی دروغ درآید که 
در مقابــل این حرکت خصمانه، مجاهدان تبیین باید با 
بیان حقایق بایستند و به وظیفه خود عمل کنند.حضرت 
آیت الل خامنه ای تأکید کردند: انتخابات یک وظیفه است 
و هر کسی با انتخابات مخالفت کند با جمهوری اسلامی 
و اســلام مخالفت کرده است.ایشان، تبدیل نقاط قوت 

نظام به نقطه ضعف را از جمله شــگردهای بدخواهان 
ایــران برای بدبین کردن مردم بــه نظام و ناامید کردن 
آنهــا از آینده خواندند و گفتند: یکی از نقاط قوت نظام 
اســلامی مبارزه با فساد است اما به محض آنکه فسادی 
در جایی ظاهر می شــود و دولت و مســئولان قضایی و 
دیگر بخش ها آن مقابله می کنند، عده ای می گویند فساد 
وجود دارد؛ بله فساد وجود دارد اما نقطه ضعف، تحمل 
فســاد و کمک به آن است و مبارزه با فساد، نقطه قوت 
اســت.رهبر انقلاب سیره امام بزرگوار را ایستادن صریح 
و بی ملاحظه در مقابل القائات خصمانه و بیان روشــن 
مطالب برای مردم دانستند و خاطرنشان کردند: امام با 
این روشنگری ها توانســت پایه های نظام اسلامی را به 
نحوی مســتحکم کند که تا امروز نظام بر همان پایه ها 
ایســتاده و مرتفع شــده و در آینده هم ارتفاع بیشتری 
پیدا خواهد کرد.ایشان ملت ایران را دوستدار استقلال، 
پیشرفت و عزت ملی و منزجر از فخرفروشی آمریکایی ها 
و دنباله روی از آنها دانستند و گفتند: علت ایستادن مردم 
پای جمهوری اسلامی علاقه مندی آنها به این ارزش ها 
اســت. این راه، راه خدا است و هیچ قدرتی قادر به عقب 
راندن مردم از حرکت در آن نیست.در ابتدای این دیدار 
هشــت نفر از حاضران، آقایان احمــد واعظی، مجتبی 
رمضانی، محســن عراقی، سید حجازی از لبنان، محمد 
رســولی، طاهر قلندری، امیر کرمانشــاهی و علی اکبر 
حائری به شــعرخوانی و سرودخوانی در مدح اهل بیت 

عصمت و طهارت پرداختند.

رئیس جمهور شهید سلیمانی را شاگرد و درس آموز مکتب حضرت فاطمه زهرا 
)س( و امام خمینی )ره( دانست که اخلاص، مجاهدت و مقاومت در مسیر مقابله 
بــا باطل او را تبدیل به یک مکتب کــرد و گفت: تلاش برای فهم این مکتب و 

تحقق اهداف آن از ضرورت های تجلیل از بزرگانی چون شهید سلیمانی است.
به گزارش ایسنا، ســید ابراهیم رئیسی صبح امروز چهارشنبه در جلسه هیئت 
دولت با تبریک ســالروز ایام فرخنده ولادت حضرت صدیقه طاهره )س( و نیز 
زادروز امام خمینی )ره(، از اقدامات انجام شــده در رونــد پرداخت وام ازدواج 
قدردانی کرد و خواستار تلاش بیشتر بانک مرکزی برای تسریع در پرداخت وام 
افرادی که در صف دریافت تسهیلات قرار دارند، شد.رئیس جمهور همچنین با 
اشــاره به سالروز شهادت سردار حاج قاسم سلیمانی، وی را شاگرد و درس آموز 
مکتــب امام راحل و حضرت فاطمه )س( دانســت که با اخلاص و مجاهدت و 
مقاومت خود در مســیر مقابله با باطل تبدیل به یک مکتب شد.رئیسی تلاش 
بــرای فهم این مکتب و تحقق اهــداف آن را از ضرورت های تجلیل از بزرگانی 
چون شهید سلیمانی دانست.رئیس جمهور همچنین با اشاره به تداوم جنایات 
وحشیانه رژیم صهیونیستی علیه مردم مظلوم فلسطین، جنایت روز گذشته این 
رژیم در به شــهادت رساندن »صالح العاروری« از مبارزان برجسته فلسطینی را 
محکوم و از نقش این شــهید در مبارزه با صهیونیست ها و دفاع از حقوق ملت 
مظلوم و مقتدر فلســطین تجلیل کرد.در جلســه امروز هیئت دولت همچنین 
وزیر ورزش و جوانان در گزارشــی از روند پرداخت وام ازدواج، از پرداخت ۱۲۷ 
هزار میلیارد تومان تسهیلات ازدواج در قالب ۶۱۹ هزار فقره وام از ابتدای سال 
تاکنون خبر داد و افزود: حدود ۲۶۳ هزار نفر همچنان در صف دریافت تسهیلات 
ازدواج قرار دارند.وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی نیز با اشاره به اجرای 
پویش ملی سلامت، از شرکت ۳۲ میلیون و ۵۵۶ هزار نفر تا امروز در این پویش 
خبر داد و افزود: این عدد یک رکوردشکنی بی سابقه در پویش های مشابه بوده 
و گواه اعتماد مردم به نظام ســلامت کشور اســت.عین اللهی با تشکر از تلاش 
رســانه ها برای اطلاع رسانی در این زمینه، توجه بیشتر جامعه به اصلاح سبک 

زندگی، تغذیه سالم و ورزش را خواستار شد.

اصفهان - معاون سیاسی وزارت امور خارجه کشور گفت: ایران بر سر جزایر سه گانه با هیچ کشوری مذاکره نمی کند، ملت ما 
برای وجب به وجب کشور خود خون داده است.به گزارش خبرنگار مهر، علی باقری کنی ظهر چهارشنبه در نشست صمیمی با 
نمایندگان تشکل های دانشجویی دانشگاه های استان اصفهان ضمن گرامیداشت سالگرد شهید سردار سلیمانی اظهار کرد: مقام 
معظم رهبری در توصیف شهید سردار سلیمانی فرمودند امروز سردار سلیمانی به یک مکتب تبدیل شده است و پیش از این واژه مکتب را برای بنیانگذار انقلاب استفاده 
کرده بودند.وی با بیان اینکه مکتب حکایت از یک خط فکری دارد، ادامه داد: وظیفه دانشجویان کار تحقیقی و پژوهشی و واکاوی مکتب شهید سردار سلیمانی است.

معاون سیاسی وزارت امور خارجه کشور با بیان اینکه شهید سردار سلیمانی تنها یک مقام نظامی نبود بلکه یک دیپلمات کار آزموده و عالی رتبه بود، ادامه داد: یکی 
از ویژگی های شهید سلیمانی حکمت او بود چرا که دارای بینش و بصیرت فوق العاده ای بود.

وزیر اقتصاد گفت : نقدینگی در کشور از عدد ۳۹ در سال ۱۴۰۰ به ۳۱ در سال ۱۴۰۱ و ۲۶ در ۹ ماهه اول سال ۱۴۰۲ در 
جهت انضباط بخشی کاهش پیدا کرده است.به گزارش احسان خاندوزی در حاشیه جلسه امروز هیات دولت درباره عوامل 

موثر در رشد نقدینگی در کشور توضیح داد: آنچه در نظریات اقتصادی مهم است رابطه تورم با نقدینگی است و اساتید اقتصاد اطلاع دارند که نظریات متعددی وجود 
دارد مبنی براینکه نقدینگی با چه فاصله و ضریبی در میان مدت و بلند مدت بر تورم کشور ها نشان خواهد داد.وی افزود: متاسفانه در کشور ما هم به دلیل کم انضباطی 
های پولی و مالی که در گذشته وجود داشته است با رشد افسار گسیخته نقدینگی مواجه شدیم که این عدد از ۳۹ در سال ۱۴۰۰ به ۳۱ در سال ۱۴۰۱ و ۲۶ در ۹ 
ماهه اول سال ۱۴۰۲ در جهت انضباط بخشی کاهش پیدا کرده است.خاندوزی ادامه داد: در نظریات جدید و مدرن، وقتی مبتنی بر محدودیت هایی مقداری یعنی 

کنترل سقف ترازنامه بانکها عمل می کنیم، دیگر اثر سایر اجزاء پایه پولی در افزایش و کاهش نقدینگی حائز اهمیت نیست.

معاون سیاسی وزارت امور خارجه کشور:

ایران بر سر جزایر سه گانه با هیچ کشوری مذاکره 
نمی کند

حاشیه جلسه دولت

وزیر اقتصاد: نقدینگی در ۹ماهه اول ۱۴۰۲ به ۲۶ 
رسیده است

رئیسی در جلسه هیئت دولت مطرح کرد

تاکید بر تسریع در پرداخت وام ازدواج افراد در صف دریافت تسهیلات
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گزیده خبر تامین۹میلیاردیوروتجهیزاتنفتیازطریقدانشبنیانها

ریس اداره راه و شهرسازی شهرستان خبر داد

آغازعملیاتآمادهسازیسایتنهضتملیمسکندرسوسنگرد

معاون وزیر راه و شهرسازی اعلام کرد

تزریق ۲۲۰۰ میلیارد تومان برای نوسازی بافت های فرسوده

مدیر مطالعات شــیمیایی و آزمایشــگاه های کنترل کیفیت شرکت ملی 
مناطــق نفت خیز جنــوب با بیان اینکه از ســال ۹۱ تاکنون هیچ تجهیز 
آزمایشــگاهی را از خــارج خریــداری نکردیم، گفت: تاکنــون حدود ۹ 
میلیارد یورو درخواســت خرید تجهیز را ارائه کرده ایم و سعی داریم این 
تجهیزات را از شــرکت های داخلی تامین  کنیم.به گزارش ایســنا، دکتر 
شــاهین پرچه خواری امروز در حاشــیه یازدهمین نمایشــگاه تجهیزات 
آزمایشــگاهی در جمع خبرنگاران، گفت: شــرکت ما در مناطق نفت خیز 
جنوب که تولید ۸۰ درصد نفت کشور را بر عهده دارد، یکی از شرکت های 
تولیدی و توســعه ای در صنعت نفت و گاز به شمار می رود.وی افزود: یکی 
از اســتراتژی های مدیر عامل ملی نفت خیز جنــوب، پیرو تاکیدات مقام 
معظم رهبری، حمایت از شــرکت های دانش بنیان اســت و بر این اساس 
حدود ۱۵۰۰ میلیارد تومان پروژه پژوهشــی ســاخت بــار اول را تعریف 
کردیم.پرچه خوار ادامه داد: در این راســتا مــا در این بخش حدود ۳۰۰ 
میلیارد تومان پروژه های ســاخت بار اول را با هدف حمایت از شرکت های 
دانش بنیان تعریف کردیم.وی نیاز به تجهیزات آزمایشگاهی و مواد اولیه را 
یک نیاز مستمر دانست و یادآور شد: ما با این استراتژی در این مسیر گام 
برداشــتیم و در این راستا ۷ پروژه بار اول تاکنون تعریف شده است.مدیر 
مطالعات شــیمیایی و آزمایشگاه های کنترل کیفیت شرکت ملی مناطق 

نفت خیز جنوب، تاکید کرد: از تعداد ۷ پروژه ساخت بار اول، ۳ مورد آن در 
حال بررسی است و یکی دیگر را نیز در فاز تعریف پروژه با شرکت هستیم.

وی افزود: با همکاری با دانش بنیان ها به دنبال ایجاد خودکفایی و تبدیل 
تهدیدات به فرصت هستیم که تاکنون موفق عمل کرده ایم، به گونه ای که 
از سال ۹۱ تاکنون هیچ تجهیز آزمایشگاهی را از خارج خریداری نکردیم.

پرچه خوار یادآور شد: تاکنون حدود ۹ میلیارد یورو درخواست خرید تجهیز 
را ارائه کرده ایم و سعی داریم این تجهیزات را از شرکت های داخلی تامین 
 کنیم و با این برنامه ریزی هر شرکتی که تجهیزاتی را ساخته باشد، حتما 
ما از این تجهیزات خریداری می کنیم.وی با اشــاره به بازدید از نمایشگاه 
ساخت ایران، گفت: دستاوردهای ارائه شده افتخارآمیز است، ولی با توجه 
به توانمندی های موجود در کشــور جای توسعه بیشتر دارد و درخواست 
دارم که کلیه شرکت های دولتی مانند ما وارد این حوزه شوند و زمینه رشد 
این شرکت ها را تســهیل کنند.مدیر مطالعات شیمیایی و آزمایشگاه های 
کنترل کیفیت شــرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب با تاکید بر اینکه ما 
بایــد نیازهای آینده خود را نیز ارائه دهیم، گفت: اگر بخش های دولتی در 
این زمینه نیز وارد شوند، لیستی تهیه می کنیم تا شرکت های دانش بنیان 

بتوانند به رشد بیشتری دست یابند.

معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: در سال جاری ۲۲۰۰ میلیارد تومان تامین مالی برای نوسازی 
بافت های فرسوده داشتیم که از این رقم ۸۰۰ میلیارد تومان منابع دولتی و ۱۶۰۰ میلیارد تومان 
توســط بانک ها پرداخت شده است.محمد آیینی در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: در حال حاضر 
تســهیلات نوسازی مسکن در بافت های فرســوده ۵۵۰ میلیون تومان است که از محل تبصره  
۱۸ با همکاری وزارت اقتصاد ۱۸۵ میلیون تومان آن با ســود صفر درصد پرداخت می شود. این 
مبلغ در ســال های گذشته از ۴۰ میلیون تومان آغاز شد، سال گذشته به ۱۵۰ میلیون رسید و 
هم اکنون ۱۸۵ میلیون تومان اســت.وی افزود: متقاضیان نوسازی می توانند به بانک های عامل 
که نزدیک محل زندگی شــان قرار دارد مراجعه و از همه تســهیلات طرح نهضت ملی  مسکن 
اســتفاده کنند. علاوه بر بانک مسکن، ســایر بانک ها از جمله بانک های خصوصی نیز موظف به 
پرداخت این تســهیلات هستند اما عملکرد بانک های دولتی قابل توجه تر بوده است.مدیرعامل 

شرکت بازآفرینی شهری ایران تصریح کرد: در سال جاری ۲۲۰۰ میلیارد تومان تامین مالی برای 
نوسازی بافت های فرسوده داشتیم که ۸۰۰ میلیارد تومان آن منابع دولتی بوده و ۱۶۰۰ میلیارد 
تومان نیز توســط بانک ها پرداخت شده است.آیینی اعلام کرد: از ابتدای دولت سیزدهم تا کنون 
۱۸۳ هزار واحد نهضت ملی مسکن در بافت های فرسوده به مرحله نوسازی رسیده که با توجه به 
طرح های تشویقی، آمار صدور پروانه بافت ها طی ماه های اخیر شتاب قابل توجهی به خود گرفته 
است.معاون وزیر راه و شهرسازی با بیان این که ۱۶۰۰ واحد مسکونی در بافت فرسوده استان البرز 
تکمیل شده است گفت: این واحدها عمدتا در محله پشت خط حصار کرج قرار دارد. هم چنین به 
دلیل پایین بودن سرانه های خدماتی در این محله چهار پروژه را ساختیم که شامل پایگاه امداد و 
نجات و آموزش های شغلی، کلانتری، درمانگاه و شبکه فاضلاب شهری است. این طرح ها در آینده 

نزدیک رسما به بهره برداری می رسد.

مرکز آمار اعلام کرد تعداد دام ســبک پروار شــده در پاییز سال جاری ۵.۲ میلیون رأس بود 
که نسبت به پاییز گذشــته ۹ درصد کاهش یافته است.به گزارش خبرگزاری مهر، بر اساس 
نتایج طرح آمارگیری اندازه گیری تعداد و تولیدات دام ســبک، تعداد دام ســبک موجود در 
دامداری های کشــور در آذر ماه امسال ۶۲ میلیون رأس برآورد شد که نسبت به آذر ماه سال 
قبل حدود یک درصد کاهش یافته اســت. تعداد دام ســبک کشــور در این ماه شامل ۴۶.۴ 
میلیون رأس »گوسفند و بره« و ۱۵.۶ میلیون رأس »بز و بزغاله« بوده است.تعداد دام سبک 
پروار شده در پاییز سال جاری ۵.۲ میلیون رأس بود که نسبت به پاییز گذشته ۹ درصد کاهش 
یافته است. تعداد »گوسفند و بره« و »بز و بزغاله« پروار شده در این فصل به ترتیب ۳.۶ و ۱.۶ 
میلیون رأس گزارش شــده است.تعداد »بره« و »بزغاله« متولد شده در فصل پاییز به ترتیب 
۶.۶ و ۲.۱ میلیون رأس بوده که نسبت به مدت مشابه سال قبل به ترتیب ۲۰ درصد و ۹ درصد 

افزایش داشته است.

مدیرعامل شــرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب با بیان اینکه ۶۰ پروژه از ۷۷ پروژه تعریف شده امسال به بهره برداری رسیده 
است، گفت: مابقی پروژه ها در دهه فجر امسال به بهره برداری می رسد.به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از شرکت ملی مناطق 
نفت خیز جنوب، علیرضا دانشی در حاشــیه بازدید از پروژه های استقرار خط ۳۲ اینچ مسیر جاده فرودگاه اهواز، ایمن سازی 
خطوط لوله ای در منطقه نهر ماله، تأسیسات نفت و گاز در منطقه کرنج و پارسی و پرنج گفت: برای افزایش و حفظ تولید سه 
گروه پیمانکاری هم زمان در حال فعالیت در این پروژه ها هســتند.وی درباره دشــواری اقدام ها و پروژه های بخش مهندسی و 

ساختمان تصریح کرد: فرازآوری با گاز در مخازن پارسی و پرنج با سختی کار ویژه ای در دستور کار است که برای اجرای آن نزدیک به ۵۰ کیلومتر خط لوله احداث 
خواهد شد و امیدواریم این طرح با سرمایه گذاری ۵۰ میلیارد تومانی در دهه فجر امسال به بهره برداری برسد.مدیرعامل شرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب با اشاره 
به پروژه های استقرار و پشتیبانی خطوط لوله برای نمک زدایی گفت: در سال های اخیر به دلایل مختلف برخی پروژه ها دچار مشکلات متوقف شده بودند که امروزه 
دوباره وارد مرحله اجرایی شدند.دانشــی اظهار کرد: بخشــی از میدان اهواز در منطقه شهری اهواز واقع شده، از این رو بخش عمده مشکل توسعه این میدان استقرار 
ناایمن خطوط لوله در حاشیه این شهر است، از این رو ما خود را مکلف به ایمن سازی این خطوط می دانیم. برای نمونه ایجاد کریدور اهواز که سال های متمادی رها 

شده بود هم اکنون به شدت در حال پیگیری و اجراست.

بهره برداری از ۶۰ پروژه در مناطق نفت خیز جنوب در سال ۱۴۰۲تولید دام سبک ۹ درصد کاهش یافت

ایسنا/خوزســتان رییس اداره راه و شهرسازی سوسنگرد از آغاز عملیات 
آماده سازی سایت نهضت ملی مسکن در شهر سوسنگرد خبر داد.مهدی 
جلالی در گفت و گو با ایسنا با اشاره به ضرورت اجرای طرح نهضت ملی 
مســکن در این شهرستان اظهار کرد: از ابتدای ثبت نام طرح نهضت ملی 
مســکن تاکنون بیش از ۶ هزار و ۹۰۰ نفر در شهرستان ثبت نام کرده اند 
که از این تعداد ۴ هزار و ۸۵۰ نفر از متقاضیان حائز شرایط )سه استعلام 
ســبز( هستند.وی از آغاز عملیات آماده سازی سایت نهضت ملی مسکن 
در شهر سوســنگرد خبر داد و افزود: با مصوبه شورای عالی شهرسازی و 
معماری کشور ۱۳ هکتار زمین به صورت توافقی با یکی از مالکین جهت 
اجرای طرح نهضت ملی  مســکن به محدوده شهرستان الحاق شد.رییس 
اداره راه و شهرســازی سوسنگرد به موقعیت مکانی این زمین در یکی از 
نقاط خوب شهر اشاره و خاطرنشان کرد: این زمین ۱۳ هکتاری در ورودی 
شــهر سوسنگرد پشت اداره آب و فاضلاب برای احداث طرح نهضت ملی 
مسکن در نظر گرفته شده است و در این زمین قطعات به متراژ ۳۰۰ متر 
مربع برای احداث ۳۶۰ واحد مســکونی در نظر گرفته شده است.جلالی 
ادامه داد: علاوه بر این ۱۳ هکتار، در ماه های گذشته نیز تعداد ۳۸ قطعه 

زمین طی قرعه کشی برای 
احداث واحدهای مسکونی 
ملی  نهضــت  طــرح  در 
متقاضیان  تحویل  مسکن 
شــده اســت.وی با بیان 
شدن  اجرایی  برای  اینکه 
در  ملــی  طــرح  ایــن 
شهرســتان همگرایــی و 
میان  خوبی  بسیار  تعامل 
خدمــات  دســتگاه های 
شهرســتان  در  رســان 
سوســنگرد وجــود دارد، 
گفت: از تمام توان و همه 
ظرفیت هــا بــرای تامین 
مسکن شهروندان استفاده 

می کنیم.

طلای ۲۱۰۰ دلاری در راه 
است

قیمت جهانی طلا امروز، چهارشنبه با کمک کاهش ارزش دلار افزایش 
یافت، در حالی که ســرمایه گذاران منتظر صورتجلسه از آخرین جلسه 
سیاســت گذاری فــدرال رزرو و اطلاعات مشــاغل ایالات متحده برای 
شفافیت بیشتر در مورد چشم انداز نرخ بهره بودند.به گزارش ایسنا، بهای 
هر اونس طلا با ۰.۳ درصد افزایش به ۲۰۶۴ دلار و ۵۵ ســنت رسید و 
قیمت طلای آمریکا در ۲۰۷۳ دلار ثابت بود. ارزش دلار در برابر رقبای 
خود ۰.۲ درصد کاهش یافت و طلا را برای ســایر دارندگان ارز ارزان تر 
کرد.تیم واترر، تحلیلگر ارشد بازار KCM Trade گفت: طلا در حال حاضر 
در حالت تثبیت اســت، در صورتی که انتظارات فعلی برای فدرال رزرو 
در سال ۲۰۲۴ پابرجا باشد، بر اساس آن افزایش های سال ۲۰۲۳ بیشتر 
خواهد بود.معامله گران به دلیل کاهش نرخ تورم و شــیب شدید فدرال 
رزرو در نشست سیاســتگذاری دسامبر خود، شرط بندی برای کاهش 
نــرخ در ســال ۲۰۲۴ را دو برابر کرده اند. ایــن انتظارات به طلا کمک 
کرد تا در ســال ۲۰۲۳ جهش ۱۳ درصدی داشته باشد که اولین رشد 
سالانه آن از سال ۲۰۲۰ است زیرا کاهش نرخ بهره باعث کاهش هزینه 
فرصت نگهداری شــمش های بدون بازده می شود.اکنون تمرکز بر روی 
صورتجلسه جلسه سیاستگذاری بانک مرکزی ایالات متحده در دسامبر 
معطوف شده است. بر اساس گزارش FedWatch Tool، بازارهای آتی ۷۰ 
درصد احتمال کاهش ۲۵ واحدی نرخ را در نشســت ۲۰ مارس دارند. 
سرمایه گذاران همچنین منتظر آمارهای اقتصادی ایالات متحده در این 
هفته از جمله گزارش حقوق و دســتمزد غیرکشــاورزی در روز جمعه 
هســتند.واترر گفت: این احتمال وجود دارد که در کوتاه مدت شــاهد 
افزایش قیمت طلا به ۲۱۰۰ دلار در هر اونس باشــیم.به نقل از رویترز، 
نقره با ۰.۱ درصد افزایش به ۲۳.۶۵ دلار در هر اونس رســید، در حالی 
کــه پلاتین ثابت در ۹۸۱.۵۹ دلار بود. پالادیوم با ۰.۷ درصد افزایش به 

۱۰۸۸ دلار و ۲۴ سنت رسید.

نماینده کارگران در شورای عالی کار:

تعیین مزد منطقه ای نیازمند 
مطالعه و کارشناسی است

نماینده کارگران در شورای عالی کار گفت: اگر پیشنهاد مزد منطقه ای، 
مزیتی برای کارگران داشــته باشــد از آن اســتقبال می کنیم و نتایج 
مطالعات و کار کارشناســی نشان می دهد که منطقه ای شدن دستمزد، 
برای پایین ترین استان از نظر تورم پاسخگو نیست.به گزارش ایسنا، آیت 
اســدی درباره پیشنهاد منطقه ای شدن مزد ۱۴۰۳ اظهار کرد: هر سال 
وقتی به ماه های پایانی نزدیک می شویم، چنین مسایلی مطرح می شود.

بحث مزد منطقه ای بر اساس صنایع در قانون کار پیش بینی شده است 
و در دولتهای قبل هم مطرح شــد و موافقان و مخالفانی هم داشــته و 
دارد. در دولت گذشته قرار شد مراکز علمی، مرکز پژوهش های مجلس 
و موسسه عالی پژوهش های تامین اجتماعی این مبحث را به طور کامل 
مورد مطالعه قرار داده و نتیجه مطالعات خود را به شورای عالی کار ارائه 
دهند.وی افزود: در زمان وزارت آقای عبدالملکی نتیجه این مطالعات و 
پژوهش ها ارائه و تمام موارد مدنظر گروه کارگری و نتایجی که موسسه 
عالی پژوهش های تامین اجتماعی آورده بود، لحاظ شد. در نهایت نتیجه 
این شد که مزد منطقه ای که ما مشخص کردیم برای پایین ترین استان 
از نظر تورم پاســخگو نیست و باید در این زمینه همفکری شود.نماینده 
کارگران در شــورای عالی کار در گفت وگویی رادیویی ادامه داد: وزارت 
کار آن زمان اعلام کرد که مطالعات خود را در این زمینه دنبال می کند، 
ولی دیگر خبر خاصی نشد تا اینکه سال قبل در جریان تعیین دستمزد،  
وزیــر اقتصاد نظرش این بود که اگر بر اســاس نرخ تــورم افزایش مزد 
بدهیم، نمی توانیم تورم را مهار کنیم و قول مســاعد داد که اجازه ندهد 
تورم از ۲۰ درصد بالاتر برود.اسدی تصریح کرد: کمترین انتظار این بود 
که دلیل عدم تحقق مهار تورم پاســخ گفته شود ولی به جای آن بحث 
مزد منطقه ای پیش کشیده شده و در نامه ای که در جلسه قبل شورای 
عالی کار از ســوی وزارت اقتصاد ارائه شد، مجددا منطقه ای شدن مزد 

۱۴۰۳ مطرح شده است.

تسریع در روند اجرایی خط دوم انتقال 
پساب تصفیه خانه جنوب تهران

مدیرعامل شــرکت آب منطقه  ای تهران در بازدیــد از پروژه خط دوم 
انتقال پساب تصفیه خانه جنوب تهران به پاکدشت، شهرری و ورامین بر 
تسریع در روند اجرایی این طرح تاکید کرد.به گزارش خبرگزاری مهر به 
نقل از آب منطقه ای تهران، بهزاد پارسا در این بازدید که به همراه فرهاد 
بشیری نماینده مردم پاکدشت در مجلس شورای اسلامی و معاون طرح 
و توسعه شرکت انجام شد، از بخش های مختلف اجرایی طرح خط دوم 
انتقال پساب تصفیه خانه جنوب تهران به دشت های پاکدشت، شهرری 
و ورامیــن بازدید و ضمن اطلاع از روند پیشــرفت پروژه و چالش های 
موجود بر ضرورت تســریع در روند اجرایی پــروژه و آغاز بهره برداری 
در موعد مقرر تأکید کرد.همچنین نماینده مردم پاکدشــت در مجلس 
شورای اســلامی پس از آگاهی از روند پیشرفت عملیات اجرایی ضمن 
تقدیر از عوامل اجرایی بر ضرورت اتمام پروژه با توجه به اهمیت آن در 

منطقه تأکید کرد.
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قائم مقام بنیاد ملی نخبگان از راه اندازی یک رصدخانه ملی برای شفافیت در آمار مهاجرت 
نخبگان، اشتغال، تحصیل و معیشت خبر داد و گفت: آمار رصدخانه مهاجرت ایران اتقان کافی 
ندارد و قابل اتکا نیست.ســید سلمان سید افقهی در گفت وگو با خبرنگار مهر، با اشاره به راه 
اندازی رصدخانه ملی نخبگان گفت: این رصدخانه قرار اســت در ۴ حوزه معیشت، اشتغال، 
تحصیل و مهاجرت و براســاس همکاری های بین دستگاهی ایجاد شود.راه اندازی رصدخانه 
ملی مهاجرت با همکاری دســتگاه ها قائم مقام بنیاد ملی نخبگان افزود: یعنی با استفاده از 
داده های دستگاه های مرتبط با ۴ حوزه نام برده این رصدخانه فعال خواهد شد، مثلا در حوزه 
معیشــت وزارت کار، بیمه، بانک ها و نهادهایی که در بخش اشتغال کار می کنند و داده ای 
دارند، اطلاعاتشان را باید در اختیار بنیاد قرار دهند. یا مثلا در حوزه تحصیل وزارت آموزش 
و پرورش و بهداشت یا در حوزه مهاجرت نهادهای مرتبط با خروج افراد از کشور مثل پلیس 
مهاجرت گذرنامه، وزارت علوم )آمار ترجمه مدرک پیش از مهاجرت و یا درخواســت فرصت 
مطالعاتــی( داده های خود را به ما ارائه خواهنــد داد و یک بانک داده )بیگ دیتا( ایجاد می 
شود که عملا ماده خام بررسی های ما خواهد بود.سیدافقهی با اشاره به اینکه راه اندازی این 
رصدخانه از ســوی هیات امنای بنیاد به ما ابلاغ شده است، خاطرنشان کرد: در حال حاضر 
در ارتباط با این رصدخانه یک اساسنامه نوشته ایم که در آن، عنوان رصدخانه ابتدا »قرارگاه 
مهاجرت« نام داشــت و علت این بود که ما در بحث مهاجرت با یک فضای جنگی رو به رو 
هستیم. مهاجرت نخبگان از ایران کاملا سازماندهی شده است به گفته قائم مقام بنیاد ملی 
نخبگان، پشت مهاجرت استعدادها به خارج  یک برنامه ریزی وجود دارد و اینطور نیست که 
نخبگان جسته و گریخته از ایران بروند بلکه کاملا سازماندهی شده است. رییس جمهور نیز در 
خصوص تشویق به مهاجرت و موسساتی که در حوزه مهاجرت، بیزنس درست کردند، تاکید 
کرده اند که باید جرم انگاری شود. وی ضمن تاکید بر این مطلب که در حوزه مهاجرت ما با 
یک جریان طرف هســتیم نه با یک مجموعه یا افراد، خاطرنشان کرد: لذا تصور این است که 
متناسب با این جریان، باید یک کار قرارگاهی عملیاتی انجام شود تا دستگاه ها نسبت به این 
موضوع حســاس شوند که در شــرایط ویژه و خاصی قرار داریم. نکته دیگر اینکه این قرارگاه 
باید یک فرمانده داشته باشد و پیشنهاد شده معاون اول رییس جمهور متولی آن باشد. سید 
افقهی با اشاره به اینکه محتوا و جزییات اساسنامه رصدخانه ملی مهاجرت نخبگان در جلسه 
با حضور دســتگاه ها ارائه شد، گفت: این جلسه با حضور نمایندگانی از وزارت کشور، وزارت 
علوم، بهداشت، پلیس کارنامه، وزارت اطلاعات و وزارت کار برگزار و مقرر شد یک فرصتی به 
آن ها داده شــود تا محتوای اساسنامه را مورد بررسی قرار دهند و نظراتشان را ارائه دهند و 

ما منتظر بازخورد هستیم. دستگاه ها نظرات خود را درباره اساسنامه رصدخانه اعلام کردند
قائم مقام بنیاد ملی نخبگان تصریح کرد: براساس آخرین پیگیری ها از دفتر معاون اول رییس 
جمهور دکتر مخبر، گفته شد که با دستگاه ها در تعامل هستند و ۳ دستگاه نظراتشان را ارائه 
داده اند و در صورت امکان، اصلاحات قابل اعمال انجام و انشاالله در جلسه آتی با دستگاه ها 
این اساسنامه تصویب خواهد شد. گزارش ها درباره میزان مهاجرت و اشتغال نخبگان واقعی 
می شود/ برخی رسانه ها بحران سازی می کنند وی ادامه داد: در صورت تصویب این اساسنامه، 
مــا یک پایــگاه داده از نخبگان را ایجاد خواهیم کرد و آن موقــع می توانیم درباره وضعیت 
مهاجرت، اشــتغال، مســکن و وضعیت زندگی و تحصیل نخبگان گزارش واقعی ارائه دهیم. 
در حال حاضر اخبار مربوط به مهاجرت ماهیتا در رســانه ها زرد شــده و فضا را برخی رسانه 
ها به ســمت بحران سازی می کشانند در حالی که بالاخره در همه کشورها مهاجرت وجود 
دارد.سیدافقهی در پاسخ به این سوال که با توجه به راه اندازی یک رصدخانه جدید، وضعیت 
رصدخانه فعلی مهاجرت که زیر مجموعه دانشگاه شریف قرار دارد، چه می شود، گفت: بنیاد 
ملی نخبگان یکی از اعضای هیات امنای رصدخانه مهاجرت اســت و تشخیص معاون علمی 
و فناوری دولت قبل بر این بوده بحث مهاجرت نخبگان به دانشــگاه شریف سپرده شود.آمار 
رصدخانه مهاجرت ایران اتقان کافی را ندارد وی با اشــاره به اینکه آمارهای رصدخانه اتقان 
کافی را نــدارد و خود بنده مغایرت هایی را پیدا کردم، گفت: ما نمی گوییم رصدخانه فعلی 
مهاجرت عمدا داده غلط منتشــر می کند ولی معتقدم از یک مکانیزم اعتبار سنجی دولتی 
عبور نکرده است و این اتفاق چون نیفتاده نمی توان بر آن مهر تایید زد و این مدل کارها یک 
کار حاکمیتی اســت و بار رسانه ای دارد و مدیریت آن نباید در اختیار بخش خصوصی باشد 
بلکه دولت باید مدیریت آن را برعهده بگیرد. قائم مقام بنیاد ملی نخبگان ضمن تاکید بر اینکه 
آمار مهاجرت مربوط به رصدخانه مهاجرت را قابل اتکا نمی دانم، گفت: اســتناد و گزارشــات 
رصدخانه براساس اطلاعات آشکار و پایگاه های داده بر بستر اینترنت و یا در ژورنال ها است و 
اگر آن اطلاعات را مبنا قرار دهیم فرقی نمی کند آن را رصدخانه ارائه دهد یا دانشگاه یا یک 
فرد. داده های مربوط به مهاجرت زمانی اعتبار پیدا می کند که منتسب به یک مجموعه دولتی 
باشد.سید افقهی افزود: رصدخانه مهاجرت تعداد زیادی از پایگاه های داده را بررسی و جمع 
بندی می کند و آمار ارائه می دهد و کار عاقلانه ای است و من نمیگویم کار، اصولی نیست و 
حتی در جایگاه خودش ارزش دارد اما نباید مبنای تصمیم گیری و درک اجتماعی نسبت به 
یک پدیده باشد.  مردم نسبت به موضوعات مختلف در جامعه واکنش ها و بازخوردهایی دارند 
و نسبت به موضوع نخبگان نیز حساسیت دارند و ذکر آمار منفی پیرامون موضوع نخبگان، بار 
روانی زیادی دارد.با راه اندازی رصدخانه جایی برای شــانه خالی کردن باقی نمی ماندوی در 
پایان گفت: البته اگر آمار واقعیت داشته باشد، دولت باید پاسخ بدهد که چرا شرایط اینگونه 
است و وقتی اطلاعات مربوط به مهاجرت را بخش دولتی ارائه ندهد و بخش خصوصی آن را 
اعــلام کند، واکنش دولت این خواهد بود آن مجموعه خلاف می گوید. راه اندازی رصدخانه 
دولتی در عمل شاید به ضرر دولت باشد اما دیگر جایی برای شانه خالی کردن وجود ندارد و 

در نهایت داده و اطلاعات درست و متقن خواهیم داشت.

قائم مقام بنیاد ملی نخبگان به مهر خبر داد؛

راه اندازی »رصدخانه ملی« برای 
شفاف سازی آمار مهاجرت نخبگان

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

ایران کشوری با گنبد های فیروزه ای!!

معرفی خودروی الکتریکی فسقلی سیتروئن آمی

دقیقاً یک سال بعد از رونمایی از کانسپت Ami One در نمایشگاه ژنو ۲۰۱۸، حالا سیتروئن نسخهٔ تولیدی این میکروکار الکتریکی 
را معرفی کرده اســت. آمی با تنها ۲.۴۱ متر طول، ۱.۳۹ متر عرض و ۱.۵۲ متر ارتفاع، به میزان قابل توجهی کوتاه تر و باریک تر 
از اسمارت فورتو است. آمی که تنها ۴۸۵ کیلوگرم وزن دارد، مثل رنو توئیزی در کلاس چهارچرخه های سبک قرار می گیرد اما 
برخلاف آن، آمی از کابین کاملًا بسته ای برخوردار است که در فصول سرد و آب وهوای نامساعد از سرنشینان محافظت می کند. 
طراحی بیرونی نسخهٔ تولیدی آمی بسیار معمول تر از نسخهٔ کانسپت به نظر می رسد و سیتروئن کاملًا آن را تعدیل کرده است. 
چراغ های دوقسمتی با امضای خاص سیتروئن در جلو و عقب و درهای نامتقارن که در جهت مخالف یکدیگر باز می شوند موجب 
شده تشخیص جلو و عقب این خودرو دشوار باشد. برای این چهارچرخهٔ الکتریکی شش پکیج لوازم جانبی رنگی هم ارائه شده 

تا بتوان آن را شخصی سازی کرد.

مهدی طارمی در پی قهرمانی و آقای گلی
مهاجم بوشهری فوتبال ایران در دومین حضورش در جام ملت های آسیا در زمره ستارگان قاره کهن است که می تواند قهرمانی و 
آقای گلی در رقابت ها را نشانه بگیرد.به گزارش ایسنا و به نقل از AFC، جام ملت های آسیا به زودی در قطر آغاز می شود و تیم ملی 
فوتبال ایران در این دوره برابر امارات، فلسطین و هنگ کنگ قرار می گیرد. پیش از شروع این رقابت ها اقدام به معرفی ستارگان 
این دوره از رقابت ها می کنیم.مهدی طارمی سال قبل در دیدارهای ملی رکورد بسیار خوبی داشت و در یازده بازی ملی ۱۲ گل زد. 
البته نباید از کیفیت تقریبا پایین حریفان ایران در این سال نیز به راحتی گذشت )حضور در تورنمنت کافا(. آقای گل سابق لیگ 
ایران که توانست در پرتغال نیز آقای گلی را کسب کند، حالا مدعی جدی عنوان آقای گلی در این دوره جام ملت های آسیا است.

طارمی در اولین حضورش در جام ملت ها در دوره قبل توانست سه گل به ثمر برساند )دو گل برابر یمن، یک گل برابر چین( و 
حالا باید دید در این دوره چه عملکردی خواهد داشت.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب ژان باروا
روژه مارتن دوگار چهره شــناخته شده دنیای ادبیات فرانسه و 
برنده جایزه نوبل ادبیات است. دوگار پس از آشنایی با تالستوی 
و مطالعه جنگ و صلح تصمیم می گیرد نویسندگی را آغاز کند. 
ژان باروا اثر موفق این نویسنده که به بررسی نقش مدرنیته در 
عقاید مذهبی می پردازد و از اصلی ترین دلایل سســت شدن 
مبانی کلیســا در حکومت آن سال های فرانسه بود، در فاصله 
سال های ۱۹۱۰ تا ۱۹۱۲ نوشته شد و سال بعد درست قبل از 
شروع جنگ جهانی اول منتشر گردید. خلق ژان باروا زمینه ساز 
آشنایی او با آندره ژید و ژان کوپو شد. آلبر کامو او را از اخلاف 
تالستوی بر شــمرده و معتقد است هر دو به سرنوشت انسان 
علاقمندند و ایــن هنر را دارند تا انســان ها را با تمام تیرگی 
جسمانی شان ترســیم کنند. کامو در توصیف دوگار می گوید 
سرنوشت حقیقی چنین هنرمندی آن است که طرح آنچه از 
پــس خواهد آمد، از پیش در آثار خــود وارد کند و به طرزی 
استثنایی قدرت پیشگویی و نیروی آفرینش حقیقی را در اثار 
خود گرد می آرورد. از نظر او مســئله ای در دل آثار دوگار وجــود دارد که به آن حالتی تراژدیک می دهد. تنهایی 
انسان به همراه ظهور پدیده شک و شکاکیت و حاکمیت اصل احتمال بر هر آنچه تاکنون یقین مطلق می شمردیم 
از ویژگی های انسان امروز است که هیچ شباهتی به انسان کلاسیک ندارد. انسان دیروز درون خود را به نفع بیرون 
تغییر می دهد اما بشــر امروز تمام هم و غم خود را صرف برهم زدن چرخ فلک کرده و معتقد اســت نباید با دنیا 
ســاخت بلکه باید دنیا را مجبور به ساختن کرد. موضوعی که دســتمایه نگارش رمان هایی انتقادی و روشنگرانه 
بســیاری قرار گرفته اســت. رمان ژان باروا نیز از همین دسته است. ژان باروا شخصیتی ست به سه مشخصه بارز 
انسان های عصر حاضر: شک، تنهایی و میل به برهم زدن نظام و قواعد اجتماعی و دینی و مذهبی حاکم. او نماینده 
شــکاکیت و روایتگر تراژدی سرنوشت انسان معاصر اســت. ژان باروا به شکی عمیق و فلسفی رسیده و در مسیر 
جستجو و پرسشگری از همسر خود نیز دست می کشد و در نهایت بلوغ و اوج فکری به خداناباوری می رسد. او منکر 
دخالت خداوند و دین در زندگی روزمره آدمیان اســت. ژان باروا خواستار آزادی اندیشه است. ژان منادی تفکرات 
سارتر و نیچه است. او دین را ساخته و پرداخته رهبران مذهبی جامعه که در پی استفاده از جهالت و ایجاد بطنی 

امن برای خود هستند می داند.

سوفیا کوپولا
ســوفیا کارمینا کوپــولا )به 
 Sofia Carmina انگلیســی: 
مــه   ۱۴ )زادهٔ   )Coppola
فیلم نامه نویــس،   )۱۹۷۱
و  تهیه کننــده  کارگــردان، 
بازیگر آمریکایی اســت. او در 
ســال ۲۰۱۰ بــرای فیلم در 
برنده شیر طلایی  یک جایی 
جشنواره فیلم ونیز شده است.

دخترعمــوی  ســوفیا   ]۱[
فرزنــد  و  کیــج  نیــکلاس 
آمریکایی  شــهیر  کارگردان 
فرانســیس فورد کوپولا است 
و در مراســم دریافت جایزه 
اســکار، از پــدرش به خاطر 
آنچه به وی آموخته قدردانی 
کرد. او در سه گانه پدرخوانده: 
قسمت ســوم ساخته پدرش، 
نقش مــری کورلئونه را بازی 
کرد. کاندیدای بفتای بهترین 
فیلمنامه برای فیلم گمشــده 

در ترجمه در سال ۲۰۰۳
کاندیدای بفتای بهترین کارگردانی برای فیلم گمشــده در ترجمه در ســال ۲۰۰۳ یکی از 
کمترین کارگردانان زن در صنعت ســینما که با طرح های فرهنگی و خلاقانه خویش توجه 

بسیاری را به خود جلب کرد.

فرهنگ

دبیر ســتاد علم و فناوری شورای عالی انقلاب فرهنگی از 
تصویب کلیات سند ملی هوش مصنوعی جمهوری اسلامی 
ایران خبر داد.به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از شورای 
عالی انقلاب فرهنگی، جلســه ۱۹۰ شورای ستاد راهبری 
اجرای نقشه جامع علمی در محل دبیرخانه شورای عالی 
انقلاب فرهنگی برگزار شد.رجبعلی برزویی، پس از جلسه 
۱۹۰ شــورای ستاد راهبری اجرای نقشه جامع علمی، در 
خصوص ارائه پیش نویس سند راهبردی هوش مصنوعی 
جمهوری اســلامی ایران گفت: در جلسه ۱۸۱ این شورا 
در خصوص ضرورت ها و اهمیت تنظیم ســند ملی هوش 
مصنوعی و تفاوت آن با سایر اسناد موجود در این حوزه و 
همچنین چالش های پیشروی تدوین سند مطرح شد.وی 
افزود: در جلسه ۱۸۵ نیز مرجع نهایی سازی و تصویب سند 
از میان دســتگاه های ذی ربط مورد بحث و بررسی قرار گرفت و حاصل آن ماده  واحده ای شد که در جلسه 
۸۹۰ شــورای عالی انقلاب فرهنگی تصویب و توســط رئیس جمهور ابلاغ شد. بر این اساس مرجع تصویب 
سند پس از نهایی سازی توسط ستاد علم، فناوری و نوآوری دبیرخانه، شورای عالی انقلاب فرهنگی تعیین 
شــد.دبیر ستاد علم، فناوری و نوآوری شــورای عالی انقلاب فرهنگی تصریح کرد: با عنایت به سابقه کار و 
بحث های کارشناسی متعدد و مفصل صورت گرفته در جلسات مختلف، در این جلسه کلیات پیش نویس سند 
ملی هوش مصنوعی جمهوری اسلامی ایران مشتمل بر اصول و مبانی ارزشی، چشم انداز، اهداف، اولویت ها، 
شاخص ها، راهبردها، اقدامات ملی و تقسیم کار ملی دستگاه های اجرایی مطرح شد و نیز برخی اولویت های 
سند مورد بحث و بررسی قرار گرفت.عضو هیات علمی دانشگاه شهید بهشتی گفت: به اتفاق آراء کلیات سند 
با انجام برخی اصلاحات جزئی تصویب شــد و مقرر شــد چشم انداز سند ۱۰ ساله تعیین شود و از آنجا که 
موضوع هوش مصنوعی سیال است، روزآمدسازی سند هر ۵ سال یکبار انجام شود.دبیر شورای ستاد راهبری 
اجرای نقشــه جامع علمی افزود: مقرر شد در جلســات آتی این شورا جزئیات پیش نویس سند ملی هوش 

مصنوعی در جمهوری اسلامی ایران مورد بحث و بررسی قرار گیرد.

در شورای عالی انقلاب فرهنگی؛

کلیات سند هوش مصنوعی تصویب شد
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